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Ondanks het gure weer kwam de Algemene Vergadering van het IPO, na de 

constituerende vergadering op 29 september jl, wederom in Utrecht bijeen. Ditmaal 

schitterden een aantal statutair verplichte agendapunten, waaronder de IPO-

Meerjarenagenda en –begroting 2012-2015 en het IPO-Jaarplan en –begroting 2012, 

door afwezigheid. Voor de aanwezigen was dit geen verrassing: het was het gevolg van 

de besluitvorming over de transitie van het IPO. Direct voorafgaand aan de Algemene 

Vergadering stelde het bestuur pas de begrotingen vast, terwijl de Meerjarenagenda en 

het Jaarplan in februari door het bestuur worden vastgesteld. Deze zullen in de loop van 

2012 aanleiding zijn voor een extra bijeenkomst van de Algemene Vergadering. Dan zal 

ook de statutenwijziging worden geagendeerd die volgt op de besluitvorming over de 

transitie. De Algemene Vergadering is al wel vast geïnformeerd over de ‘smalle doch 

betekenisvolle agenda’ die de basis vormt voor de IPO-Meerjarenagenda. Daarbij vroeg 

de Algemene Vergadering nadrukkelijk aan het bestuur om bij de uitwerking van de 

agenda goed voor ogen te houden waar het collectieve belang eindigt en het 

afzonderlijke provinciale belang start.  

 

Benoeming lid van het IPO-bestuur 

Terug naar de Algemene Vergadering en de agenda die was voorbereid. In de vorige 

Algemene Vergadering was de voordracht voor de voorzitter en elf van de twaalf leden 

van het bestuur goedgekeurd door de Algemene Vergadering. De  afgevaardigde in het 

IPO-bestuur namens Limburg was toen nog niet bekend. Daarin is nu voorzien met de 

benoeming door de Algemene Vergadering  en installatie van gedeputeerde Noël Lebens. 

Lebens is portefeuille landelijk gebied en vertelde over de nadere afspraken die twee 

dagen geleden in overleg met minister Donner en staatssecretaris Bleker zijn gemaakt en 

die als side-letter bij het onderhandelingsakkoord decentralisatie natuur wordt gevoegd. 

Het bestuur van het IPO is positief over de gemaakte afspraken, omdat daarmee een 

flink deel van de onduidelijkheden in het akkoord worden weggenomen.   

 

Overlegstelsel arbeidsvoorwaarden politieke ambtsdragers 

De rechtspositie van, en dan met name de vergoeding voor, Statenleden is al jaren een 

‘hot topic’. In het verleden is vanuit de Algemene Vergadering een ad hoc werkgroep 

ingesteld die heeft gelobbyd voor verbetering van die rechtspositie. Aanleiding hiervoor 

waren toen de aanbevelingen van de commissie-Dijkstal. De huidige minister van BZK wil 

in 2012 in overleg treden met vertegenwoordigers van de verschillende groepen politieke 

ambtsdragers, waaronder Statenleden. Daartoe is in de Algemene Vergadering een 

werkgroep benoemd, die wordt ondersteund door het IPO-bureau, bestaande uit de leden 

van Algemene Vergadering Buursink (Overijssel), Gruijthuijsen (Noord-Brabant), Cool 

(Noord-Holland) en het per 21 december te benoemen Staten- en AV-lid Rötscheid 

(Flevoland). De werkgroep bereidt het overleg voor en bepaalt welk werkgroeplid aan het 

overleg deelneemt. Met de Algemene Vergadering is afgesproken dat zij goed op de 

hoogte wordt gehouden van de stand van zaken en wordt betrokken bij de 

oordeelsvorming.  

 

Bespreking advies commissie-Meijdam en commissie-Deetman 

Op verzoek van de AV-leden van Noord-Brabant werden de adviezen van de commissie-

Meijdam (‘Evaluatie IPO’) en de commissie-Deetman (‘Transitie IPO’) geagendeerd. 

Hoewel deze adviezen aan de Statenleden ter beschikking zijn gesteld was de AV-

delegatie uit Noord-Brabant van mening dat de uitkomsten van beide commissies zeer te 

prijzen is, maar dat het proces transparanter had gekund: de AV had vroeger moeten 

beschikken over de adviezen. De voorzitter gaf aan dat de AV in oude samenstelling 



nauw betrokken was bij de commissie-Meijdam, maar dat het advies van de commissie-

Deetman eerder aan de AV ter beschikking had kunnen worden gesteld. 

 

Toekomstige inrichting Algemene Vergadering 

In de vorige Algemene Vergadering is in hoofdlijnen gesproken over de toekomstige 

inrichting van de AV. Toen werd vastgesteld dat de ‘klankkleur’ van die AV neigde naar 

het zogenaamde ‘VNG-model’ waarbij in ieder geval jaarlijks een jaarvergadering wordt 

gepland die wordt gekoppeld aan het IPO-Jaarcongres. Tevens wordt een tweede 

bijeenkomst gekoppeld aan een inhoudelijke bijeenkomst.  De uitwerking van het ‘VNG-

model’ kon nu op steun rekenen van de AV. Daarbij werd door de AV wel duidelijk 

gemarkeerd dat meer flexibiliteit bij het vervangen van AV-leden op prijs wordt gesteld 

maar dat AV-leden veelal toch voor de hele bestuursperiode worden voorgedragen. Ook 

werd duidelijk een onderscheid gemaakt tussen ‘governance’ die in de AV plaats vindt en 

de beleidsinhoudelijke controle die plaats moet vinden in de eigen provincie in het 

samenspel tussen Provinciale Staten en het collegelid dat zitting heeft in het IPO-bestuur. 

Om verwarring te voorkomen wordt vanaf nu niet meer gesproken over het ‘VNG-model’, 

maar het ‘IPO-model’. Ten slotte werd door Zeeland een amendement ingediend om de 

voorjaars-AV schriftelijk af te doen. Dit kon niet op voldoende steun rekenen van de AV. 

De Zeeuwse afgevaardigden pakten dit sportief op en daagden het bestuur uit om de 

voorjaars-AV te koppelen aan een aantrekkelijk inhoudelijke bijeenkomst. Voorzitter 

Johan Remkes dacht dat het amendement hiermee zou worden ingetrokken, maar de 

Zeeuwse delegatie houdt druk op de ketel door het amendement aan te houden. In 

samenhang met dit punt werden ook de uitkomsten van de enquête onder Statenleden 

besproken. De uitkomsten waren duidelijk over de relatie tussen IPO en Statenleden: 

maak de relatie vooral praktisch van aard en hou rekening met de beperkte 

tijdsbesteding van Statenleden. De uitkomsten van de enquête worden volgende week 

gestuurd aan de Statenleden. 

 

Met goedkeuring van het statutair verplichte nummer van de (administratieve) wijziging 

van de IPO-begroting 2011 werd de Algemene Vergadering door de voorzitter gesloten. 

Het miezerde nog steeds buiten, maar bestuur en Algemene Vergadering vertrokken in 

goede stemming huiswaarts met de feestdagen als prettig vooruitzicht. 

 

Voor meer informatie over de Algemene Vergadering kunt u terecht bij Ferdi de Lange 

(070 888 12 22 of fdlange@ipo.nl). Het uitgebreide verslag van deze vergadering wordt 

aan het einde van volgende week gestuurd aan de leden van de Algemene Vergadering.       
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